

405 (XIII). Report of the Food and Agriculture Organization of the United Nations

Problem of food shortages and famine in many regions

Resolution of 31 August 1951¹⁵⁰

The Economic and Social Council,

Taking note with satisfaction of the report of the Food and Agriculture Organization (FAO),¹⁵¹

Further taking note of the increasing effectiveness of the work of the FAO in the field of improving agricultural production,

Considering, however, the conclusion reached by the FAO Council in its recent report on the world food situation^{151bis} that, although the world's current food supply is slightly greater than in previous years, the improvement in supplies exists primarily in regions where *per capita* consumption is at high levels and little improvement is noticeable in most low-consumption regions.

Taking account of the fact that in these circumstances climatic and other factors which reduce the volume of agricultural production tend to create severe food shortages in food deficit countries,

Appreciating the fact that recent serious food shortages have evoked widespread response from food-exporting countries,

1. *Recommends* that the FAO keep existing or emerging food shortages in individual countries under continuous surveillance and maintain its periodic studies of such problems; and

2. *Recommends further* that the FAO, in instances of pending critical food shortages or famine, make emergency reports thereon, such reports to be submitted to the FAO Council and Conference and also to the Secretary-General for transmission to the Economic and Social Council.

406 (XIII). Report of the International Civil Aviation Organization

Resolution of 18 August 1951¹⁵²

The Economic and Social Council

Takes note with satisfaction of the annual report submitted by the International Civil Aviation Organization to the United Nations.¹⁵³

¹⁵⁰ See 530th meeting of the Council.

¹⁵¹ See documents E/2008 and E/2008/Add.1 to 3.

^{151bis} See *The State of Food and Agriculture: Review and Outlook 1951*, FAO publications No. C.51/20.

¹⁵² See 508th meeting of the Council.

¹⁵³ See documents E/2033 and E/2033/Add. 1 to 3.

405 (XIII). Rapport de l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture

Problème posé dans de nombreuses régions du monde par la pénurie de denrées alimentaires et la famine

Résolution du 31 août 1951¹⁵⁰

Le Conseil économique et social,

Prenant acte avec satisfaction du rapport de l'Organisation pour l'alimentation et l'agriculture (FAO)¹⁵¹,

Prenant acte en outre de l'efficacité croissante de l'œuvre entreprise par la FAO dans le domaine de l'amélioration de la production agricole,

Considérant, toutefois, les conclusions auxquelles est parvenu le Conseil de la FAO dans son récent rapport sur la situation alimentaire dans le monde^{151bis}, à savoir que, même si les approvisionnements actuels du monde en denrées alimentaires sont légèrement supérieurs à ceux des années précédentes, cette amélioration se fait surtout sentir dans des régions où la consommation de denrées alimentaires par personne atteint un niveau élevé, et que l'on n'observe pas d'amélioration appréciable dans la plupart des régions de faible consommation,

Tenant compte du fait que, dans ces conditions, l'influence du climat et des autres facteurs qui réduisent le volume de la production agricole tendent à provoquer de graves pénuries dans les pays déjà démunis de denrées alimentaires,

Constatant avec satisfaction que les graves pénuries de denrées alimentaires survenues récemment ont éveillé la sympathie agissante de nombreux pays exportateurs de denrées alimentaires,

1. *Recommande* que la FAO surveille constamment l'évolution ou l'apparition des pénuries de denrées alimentaires dans les divers pays et poursuive ses enquêtes périodiques sur ces problèmes; et

2. *Recommande en outre* que la FAO, lorsqu'il se présente des cas de pénurie de denrées alimentaires ou de famine imminentes, fasse sur ces cas un rapport d'urgence qui sera soumis au Conseil et à la Conférence de la FAO, ainsi qu'au Secrétaire général pour transmission au Conseil économique et social.

406 (XIII). Rapport de l'Organisation de l'aviation civile internationale

Résolution du 18 août 1951¹⁵²

Le Conseil économique et social

Prend acte avec satisfaction du rapport annuel présenté par l'Organisation de l'aviation civile internationale à l'Organisation des Nations Unies¹⁵³.

¹⁵⁰ Voir la 530^e séance du Conseil.

¹⁵¹ Voir les documents E/2008 et E/2008/Add.1 à 3.

^{151bis} Voir *La Situation mondiale de l'alimentation et de l'agriculture: Perspectives 1951*, publications de l'FAO, N° C.51/20.

¹⁵² Voir la 508^e séance du Conseil.

¹⁵³ Voir les documents E/2033 et E/2033/Add.1 à 3.